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Opening en mededelingen   

• De voorzitter opent de vergadering.   

• De PRT stelt versie 2 van het gespreksverslag van de vergadering van 12 september 
vast (ambtelijke noot: deze is inmiddels gepubliceerd).   

 

A. ASIELOPVANG 

 
Uitvoering spreidingswet: Verdeelbesluit 

• Ambtelijke noot: tijdens de vergadering was het verdeelbesluit nog niet door de 
minister verspreid. De verdeelbesluiten zijn de dag na deze vergadering (20 
december) met gemeenten en cvdK’s, en op 23 december met de Kamer gedeeld. Het 
verdeelbesluit voor Noord-Holland is hier te downloaden.  

• De voorzitter geeft een terugkoppeling op het gesprek dat de Kring van cvdK’s deze 
week heeft gevoerd met de minister van Asiel en Migratie. Minister heeft aangegeven 

dat het Verdeelbesluit dicht bij de indicatieve verdeling en het verslag zal liggen, maar 
ook voor gemeenten die geen inspanning hebben geleverd een taakstelling bevat. De 
cvdK’s vonden het belangrijk bij de minister te benoemen dat dit solidariteitsprincipe in 
de verdeelbesluiten zou weerklinken. Ook is bij minister aangedrongen op goede 
volgtijdelijkheid in het inzetten van de diverse beleidswijzigingen m.b.t. opvang en 

huisvesting: gooi geen oude schoenen weg als er nog geen nieuwe zijn. De minister 

heeft aangegeven dat:  

o PRT’s worden gevraagd taakstellingen uit het verdeelbesluit waar mogelijk 
verder samen te voegen 

o Toezicht (IBT) vanaf 1 juli 2025 mogelijk is; 

Provincie Noord-Holland Dhr. Van Dijk – commissaris van de Koning in Noord-Holland  – voorzitter 

Dhr. Beemsterboer – gedeputeerde Wonen (agendalid) 

Mw. Rommel – gedeputeerde Ruimtelijke Ontwikkeling (agendalid) 

Amsterdam-Amstelland Dhr. Elzakalai – wethouder gemeente Amstelveen 

Dhr. Groot Wassink – wethouder gemeente Amsterdam - afwezig 

Dhr. Poppens – burgemeester gemeente Amstelveen (agendalid) 

Gooi en Vechtstreek Dhr. Ter Heegde – burgemeester gemeente Gooise Meren   

Mw. Lanphen – wethouder gemeente Blaricum  

Kennemerland Dhr. Wienen – burgemeester gemeente Haarlem  

Dhr. Meerhoff – wethouder gemeente Heemstede 

Noord-Holland Noord Mw. Van Kampen – burgemeester gemeente Schagen  

Dhr. Verbruggen – procesregisseur asielopvang, regio NHN 

Zaanstreek-Waterland Dhr. Hamming – burgemeester gemeente Zaanstad  

Dhr. Bonenkamp – wethouder gemeente Landsmeer  

Rijksoverheid …………………….. – regiomanager COA  

Dhr. Kuijpers – DG Volkshuisvesting en Bouwen, ministerie VRO 

Dhr. Schoenmaker – bestuursvoorzitter COA  

……………………..  – bestuurlijk vastgoedregisseur COA  

…………………….. – regio-accounthouder PRT NH, ministerie AenM 

http://www.noord-holland.nl/vluchtelingen
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/brieven_regering/detail?id=2024Z22037&did=2024D51997
https://www.tweedekamer.nl/downloads/document?id=2024D52006
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o Uitruil tussen provincies met een overschot en een tekort op de provinciale 

opgave mogelijk wordt.  

• Vanuit NHN wordt aangegeven dat de wens tot verdere clustering in de praktijk 
weerbarstig zal zijn, en het dus de opgave voor het COA zal zijn in bijna alle 
gemeenten toch een locatie te realiseren.  

 

Actuele opvangsituatie 

• De heer Schoenmaker (COA) geeft een schets van de huidige situatie in de landelijke 
asielopvang. De tekorten lopen na een relatief rustigere periode begin volgend jaar 
weer gestaag op. Eind van het jaar zullen namelijk diverse locaties sluiten. Daarom 
wordt met de betreffende gemeenten gewerkt aan het voorkomen van sluitingen. In 
2025 moeten we groeien, er zit veel in de pijplijn, maar het wordt spannend of we het 

rond gaan krijgen. Eigenlijk is het dus niet anders dan in 2024.  

• Opvangpiket: Er wordt gesproken over een systeem waarbij een aantal gemeenten op 

toerbeurt mensen uit Ter Apel overnemen in het geval de bezetting aldaar kritiek 
wordt. Daar wordt begin volgend jaar over gesproken. Het ministerie vult aan dat 
hierover met VNG gesproken wordt over opvangpiket, en het gaat om een ‘coalition of 
the willing’, en het niet bij PRT’s/provincies wordt neergelegd, maar individuele 

bereidwillige gemeenten. Verder verwacht de heer Schoenmaker veel van de 
impulsmaatregel om op korte termijn extra statushouders te laten uitstromen uit de 
COA-opvang (zie onder B).  

• Tot slot vraagt de heer Schoenmaker aandacht voor de Syriërs in de opvang. Veel 
onzekerheid bij deze (grote) groep. Van de 20.000 statushouders bij COA zijn er bijna 
13.000 uit Syrië. Voor deze groep geldt nu een beslisstop, wat ook iets doet met de 
druk op de opvang. Anderzijds komen er wellicht ook minder Syriërs naar Nederland. 

In ieder geval betekent het iets voor de taakstelling en de haalbaarheid daarvan. Er 
kunnen in de opvang ook spanningen ontstaan tussen Syriërs op de vlucht voor het 
Assad-regime en Syriërs die het regime juist hebben gesteund. Ook in Noord-Holland 

moeten COA-locatiemanagers daar waakzaam voor zijn. 

• De heer Hamming (ZAWA) geeft aan dat het geen pas geeft dat al direct na de 
machtswisseling in Syrië hardop wordt gespeculeerd over de terugkeer van Syriërs. 
Daarnaast geeft Hamming aan dat de barges aan de Gerrit Bolkade inmiddels in 

gebruik zijn, en de bewoners gefaseerd inhuizen. Tot slot vraagt hij aandacht voor de 
knelpunten rond het aan het werk helpen van asielzoekers. Daarbij zijn diverse 
ministeries nodig (zie actielijst).  

 

B. HUISVESTING STATUSHOUDERS / NIDOS-OPVANG 

 

Voortgang taakstelling en versnellingsmaatregelen 

• De secretaris geeft een schets van de voortgang op de huisvestingstaakstelling. Noord-
Holland heeft van alle provincies de grootste achterstand: in totaal 3.239 tekort, op 

een taakstelling van 5.388 (peildatum 10/12/24).  

• De heer Kuijpers (VRO) geeft aan dat de achterstanden inderdaad hoog zijn, en dat 
deze constatering natuurlijk al ettelijke malen is gedaan in gremia als deze. Het Rijk 
heeft echter begrip voor de complexiteit, in deze tijden van grote woningtekorten. Het 
schrappen van de taakstelling is op zichzelf eenvoudig, maar de consequenties voor 
het sociaal domein zijn groot, omdat o.a. de Wet inburgering is gekoppeld aan de 
taakstelling. Dat maakt het complex. De minister wil statushouders behandelen als 
gewone inwoners, en een beroep doen op hun zelfredzaamheid, ook in het zoeken 

naar een woning, met daarbij nieuwe concepten die een ander denken veronderstellen 
over de opvang van deze groep, zoals de doorstroomlocaties. En dan echt integraal. 
Dat systeem zijn we aan het uitwerken met het veld, gegeven de problemen die 
überhaupt op de woningmarkt spelen.  

• De accounthouder PRT (AenM) vult aan dat hierbij dus ook wordt gewerkt aan het 
ontschotten van normbedragen, zodat die voor de diverse doelgroepen meer gelijk 

getrokken wordt, en gecombineerde opvangvormen haalbaarder worden. Het DSL-

concept wordt doorontwikkeld, waarbij ook o.a. studenten en spoedzoekers kunnen 
worden gehuisvest. Bij bestaande doorstroomlocaties (DSL) of concepten die nu 
aangeboden zijn, blijven de oude arrangementen voorlopig gewoon gelden.  
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• De regio-coördinator NHN geeft aan dat de SPUK voor DSL’s wel offline gehaald is. Kan 

hierop nog wel een beroep gedaan worden? De accounthouder AenM geeft aan dat 
gedane toezeggingen nagekomen worden. Gemeenten kunnen daar op vertrouwen.  

• Over de bestaande situatie constateert de heer Meerhoff (KEN) dat gemeenten in 
Kennemerland recentelijk meer statushouders gekoppeld krijgen waarbij sprake is van 

nareizigers, waardoor de taakstelling moeilijker gehaald wordt. Mevrouw Lanphen 
(G&V) herkent dit beeld.  

 
Financiering Nidos-opvang 

• De voorzitter vraagt de heer Kuijpers naar een stand van zaken. De heer Kuijpers 
(VRO) geeft aan dat het Rijk gemeenten als Landsmeer en Amstelveen een aanbod 
heeft gedaan waarmee zij uit de voeten zouden moeten kunnen, en dat dat aanbod 
niet verder wordt verruimd. De accounthouder PRT NH (min. AenM) voegt toe dat 
begin 2025 nog een overleg volgt met de VNG, Nidos en DGM om te bekijken hoe 

verder.  

• De heer Bonenkamp (ZAWA) doet afstand van de stelling dat Landsmeer extra 

middelen zou willen. Landsmeer had e.e.a. reeds gerealiseerd, en werd daarna met 
deze realiteit geconfronteerd. Ook stelt de heer Bonenkamp teleurgesteld te zijn dat 
het toegezegde overleg met Rijk/regio sinds de vorige PRT niet heeft plaatsgevonden. 
De locaties worden nu als Oekraïne-opvang gebruikt.  

• De heer Meerhoff (KEN) geeft aan dat het wenselijk zou zijn als enig spreiding zou zijn 
in de leeftijden van Nidos-bewoners. Als bijna alle aangeboden bewoners bijna 18 zijn, 
ontstaat voor gemeenten direct een doorverhuisprobleem. De voorzitter geeft aan in 

de volgende vergadering graag opnieuw een stand van zaken te bespreken. 

 

C. OPVANG ONTHEEMDEN OEKRAÏNE 

 

Overlast GOO 

• De voorzitter vraagt de heer Verbruggen om toelichting. De heer Verbruggen geeft aan 
dat er met enige regelmaat overlastgevende incidenten zijn in de GOO-locaties voor 
Oekraïense ontheemden in regio NHN, o.a. veroorzaakt door psychosociale 
problematiek. Gemeenten worstelen ermee hoe hiermee om te gaan. In uiterste 
gevallen worden bewoners uit de opvang gezet, maar dan verschuift het probleem zich 
naar de daklozenopvang van gemeenten. Vraag is of dit elders speelt, en kan in 
oplossingsrichtingen worden samengewerkt.  

• De heer Ter Heegde (G&V) stelt dat in die gevallen personen apart worden geplaatst 
om een afkoelingsperiode in te bouwen, en dat werkt aardig. Mevrouw Lanphen (G&V) 
wijst op psychologenpraktijk Empatia, waarin Oekraïners in hun eigen taal worden 
geholpen. De heer Elzakalai (AMS) onderschrijft dit, maar stelt dat problemen niet als 
dusdanig urgent worden ervaren als door NHN geschetst.  

• De voorzitter vraagt de secretaris dit probleem te agenderen in de ambtelijke PRT (zie 

actielijst). De accounthouder AenM wijst op de handreiking. Vaak zijn deze incidenten 
inderdaad gerelateerd aan mentale problematiek. In januari wordt samen met 
gemeenten gekeken wat er nog extra aan kan worden gedaan. Verder wordt bekeken 
of mentale hulp vanuit de reguliere bekostigingsregeling (BooO) te financieren, zoals 
de hulp vanuit Empatia. Vanuit Rijnmond is een soort vliegende brigade van mensen 
die daar een zorglocatie hebben opgezet, om gemeenten op weg te helpen die met 
dergelijke problematiek te maken hebben. Hilversum en Hoorn zijn ook in contact 

gebracht met deze partij. Vanuit ministerie wordt dus wel gewerkt aan dit probleem. 
De heer Verbruggen geeft aan met deze info en toezeggingen geholpen te zijn.  

 

 

D. ALGEMEEN 

 

Versterkingsgelden PRT 

• De voorzitter geeft aan een bedrag van 2,16 miljoen euro ontvangen te hebben ter 
ondersteuning van de PRT, dat de provincie voor een deel verdeelt over de regiotafels, 

https://www.empatiaprogram.nl/nl/home
https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/gezondheidszorg-vluchtelingen-oekraine/documenten/formulieren/2023/04/14/aanvraag-bekostigingsregeling-opvang-ontheemden-oekraine-voor-overheden
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zoals beschreven in de meegezonden notitie. Daarnaast wordt een deel van het geld 

op aanvraag beschikbaar gemaakt via een provinciale subsidieregeling, waarbij in de 
ontwikkeling ook met andere provincies wordt samengewerkt. Ook de ambtelijke PRT 
wordt in deze ontwikkeling betrokken.  

• De secretaris voegt toe dat ook te denken valt aan het subsidiabel maken van 

regionale capaciteit in de uitvoering. Voor de 100.000 euro dat de regiotafels los van 
de subsidieregeling toekomt moet nog gezocht worden naar een passende financieel-
juridische constructie, omdat het gaat om een wat hoger bedrag dan voorheen.  

 

Afsluiting 

• De voorzitter blikt kort vooruit naar 2025, waarin een groot aantal wijzigingen in het 
asielbeleid op stapel staat, waaronder de asielnoodmaatregelenwet en de 
asielcrisiswet. Verder wijst de voorzitter erop dat de PRT-vergaderingen in 2025 op 

veler verzoek in principe altijd fysiek zullen plaatsvinden in het Provinciehuis in 

Haarlem.  De voorzitter doet een rondvraag: 

• De heer Hamming (ZAWA) nodigt de aanwezigen en in het bijzonder het Rijk en de 
cvdK uit een werkbezoek af te leggen aan de nieuwe locatie Gerrit Bolkade in 
Zaandam, en dankt de betrokkenen aan tafel die hun medewerking hebben verleend 
aan realisatie. De voorzitter geeft aan graag langs te komen, en de werkbezoeken aan 

gemeenten in het kader van asiel van harte te gaan voortzetten in het nieuwe jaar. Die 
zijn natuurlijk bedoeld om problemen te signaleren, maar óók om te laten zien hoeveel 
er goed gaat, en hoe ongelooflijk hard er in de uitvoering door gemeenten en COA 
wordt gewerkt om mensen goed te kunnen opvangen.  

• Mevrouw Lanphen (G&V) wijst op het artikel uit de Gooi- en Eemlander/NHD over 
opvang in de regio G&V, waarop Lanphen veel positieve reacties ontving.  

• De voorzitter dankt de aanwezigen, wenst de aanwezigen prettige feestdagen en sluit 

de vergadering.  

https://www.gooieneemlander.nl/regio/gooi-en-eemland/opvang-vluchtelingen-in-de-regio-komt-onder-druk-je-ziet-dat-mensen-meer-tegenover-elkaar-staan/29131784.html

